

## FOR IMMEDIATE RELEASE

### ACCENTQUEBEC.COM LAUNCHES APRIL 13, 2018

*A bilingual online platform compiling French cultural and educational resources for the second language to live beyond the classroom for all ages and stakeholders.*

**Dorval, April 12, 2018** – Lester B. Pearson School Board (LBPSB), LEARN, Canadian Parents for French - Projet Québec and the Office of the Commissioner of Official Languages are thrilled to announce the launch of AccentQuebec.com, a bilingual online platform providing curated resource collections in French designed to support teachers, students and parents to improve their experience of French as a Second Language (FSL) in and out of school. AccentQuebec.com will be live as of tomorrow.

A truly collaborative effort, AccentQuebec.com was developed to raise awareness of the culture of Francophone Quebec society by encouraging the active and committed participation of young Anglophones from Quebec in their community.

AccentQuebec.com is designed for French as a second language speakers of all levels. Activities for beginner-, intermediate- and advanced- French speakers will be promoted through Accent Québec. The platform caters to educators, parents, elementary and high school students who are looking to move their French language acquisition beyond the classroom.

“We’ve seen a strong desire in the English-speaking community to improve French skills in order to increase full participation in Quebec society,” said Julie Paré, pedagogical consultant at LEARN. “Accent Québec’s mission is to support this pursuit and to provide opportunities to use French that are engaging, fun, and match a diversity of interests,” adds Marc-Albert Paquette, pedagogical consultant at Lester B. Pearson School Board.

The AccentQuebec.com portal can be accessed at [www.accentquebec.com](http://www.accentquebec.com). The launch will be at 10h45 tomorrow at the Sheraton Dorval (555 Boulevard McMillan) as part of the 37e Association québécoise des enseignants de français langue seconde conference. Media are invited to contact Marc-Albert Paquette for additional details and information surrounding the objectives and significance of Accent Quebec.

Media Contact:  
Marc-Albert Paquette  
Pedagogical consultant, Lester B. Pearson School Board  
450-622-2212  
[accentquebec@learnquebec.ca](mailto:accentquebec@learnquebec.ca)

## POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

### LANCEMENT DU SITE ACCENTQUEBEC.COM LE 13 AVRIL 2018

*Une plateforme bilingue de ressources francophones pour que le français, langue seconde vive hors des murs de la salle de classe, destiné à l'ensemble de la communauté anglophone.*

**Dorval, 12 avril 2018** – La commission scolaire Lester B. Pearson (CSLBP), LEARN, Canadian Parents for French - Projet Québec et le Commissariat aux langues officielles sont ravis d'annoncer le lancement du site AccentQuebec.com. Cette plateforme bilingue est conçue pour appuyer les enseignants, les élèves et les parents afin d'accroître l'expérience du français, langue seconde et elle regroupe une multitude de ressources en français. AccentQuebec.com sera en ligne dès demain.

Fruit d'une collaboration étroite entre les partenaires, AccentQuebec.com a été développé pour accroître la sensibilisation envers la culture francophone de la société québécoise en encourageant la participation active et engagée des jeunes anglophones du Québec dans leur communauté.

AccentQuebec.com est destiné aux locuteurs du français, langue seconde de tous les niveaux qu'ils soient débutants, intermédiaires ou avancés. Cette plateforme répond aux besoins des enseignants, des parents et des élèves du primaire et du secondaire qui souhaitent développer leur maîtrise de la langue française au-delà des murs de la salle de classe.

«Nous avons constaté une volonté au sein de la communauté anglophone d'améliorer leurs compétences en français afin de contribuer davantage à la société québécoise », a déclaré Julie Paré, conseillère pédagogique chez LEARN. «La mission d'AccentQuébec.com est de répondre à ce besoin en offrant des occasions d'utiliser le français qui sont engageantes, amusantes et qui correspondent à une diversité d'intérêts.» ajoute Marc-Albert Paquette, conseiller pédagogique à la commission scolaire Lester B. Pearson.

Le site AccentQuebec.com est accessible à l'adresse [www.accentquebec.com](http://www.accentquebec.com). Le lancement aura lieu dès 10h45 demain au Sheraton Dorval (555 Boulevard McMillan) dans le cadre du 37<sup>e</sup> congrès de l'Association québécoise des enseignants de français langue seconde. Les médias sont invités à communiquer avec Marc-Albert Paquette pour obtenir plus de détails et d'informations sur les objectifs et la portée d'Accent Québec.

Contact:

Marc-Albert Paquette

Conseiller pédagogique, commission scolaire Lester B. Pearson

450-622-2212

[accentquebec@learnquebec.ca](mailto:accentquebec@learnquebec.ca)